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Starosta Písku: Vojenské posádky ve městě se
jen tak nevzdáme
Písecký starosta
Luboš Průša (ODS) je rozhořčen návrhem koncepce profesionální
armády, který předpokládá, že vojáci jeho město do roku 2009
opustí. Posádka je zde přitom od roku 1747. Průša se však nehodlá
vzdát a po domluvě s dalšími starosty, jejichž posádky koncepce
označila za neperspektivní, chce apelovat na ministerstvo obrany,
aby své rozhodnutí ještě změnilo.
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"Budu kontaktovat primátora Českých Budějovic a starostu
Českého Krumlova a společně s dalšími starosty se zřejmě budeme
snažit to rozhodnutí zvrátit," řekl dnes ČTK Průša. Dodal, že mu
není jasné, jestli ministerstvo obrany, které návrh zpracovalo,
koncepci myslí vážně, nebo "je to jen takový pokus".
Pro Písek by konec posádky neznamenal jen ztrátu 200 až 300
pracovních míst, ale také nižší kupní sílu, protože profesionální
vojáci mají relativně vysoké příjmy. Navíc městu pravděpodobně
"spadnou na hlavu" dva rozlehlé areály, které po armádě zůstanou.
Průša se ale nejvíce obává ztráty zázemí armády pro případ
katastrof, jako byly letošní povodně. "Zdejší posádka byla první,
kdo nám poskytl prostory a pomoc, a tak jsme mohli ty škody
odstranit relativně brzy," vysvětlil starosta. V případě jejího
předpokládaného zrušení by museli Písku přijet na pomoc vojáci až
z Jindřichova Hradce, což by bylo komplikované.
Přestože se staví proti odchodu vojáků z Písku, nepovažuje
Průša za reálné, aby posádka ve městě fungovala tak, jako dosud.
"Má-li se ten její současný stav ještě protahovat, tak to snad ať
se radši rozhodne o jejím zrušení a my za ty čtyři roky už
vymyslíme, jak budovy využít," míní starosta. Na stav posádky
podle něj mělo vliv především zrušení písecké brigády a následné
přesunutí brigády ze Sušice na Klatovsku do Písku v 90. letech.
Podle vládní koncepce by v celé České republice mělo v roce
2009 zůstat jen 30 ze současných 180 posádek. V jižních Čechách
to budou posádky v Bechyni, Jindřichově Hradci, Strakonicích a
Táboře, kam se navíc přesune velitelství logistiky ze Staré
Boleslavi. O svou jednotku tak přijdou České Budějovice, Český
Krumlov a Písek. V Krumlově by nadále měla fungovat výcviková



základna spojeneckých vojsk, v Českých Budějovicích a v
Boleticích na Českokrumlovsku zůstanou podle dokumentu jen
diskolační místa.
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